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Folketingets Sundheds- og Forebyggelsesudvalg har den 26. april 2012 stillet 
følgende spørgsmål nr. 504 (Alm. del) til ministeren for sundhed og forebyg-
gelse, som hermed besvares. Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Liselott 
Blixt (DF).

Spørgsmål nr. 504:
’’ Er ministeren indstillet på at indføre et totalforbud mod tandlægers brug af
amalgam? ”

Svar:
Jeg kan oplyse, at udfasningen af amalgam som fyldningsmateriale i tandple-
jen er foretaget af miljøhensyn og følger af Sundhedsstyrelsens anbefalinger. 
Sølvamalgam kan dog stadigvæk anvendes ved fyldningsterapi i blivende 
kindtænder i de tilfælde, hvor det er åbenbart, at en fyldning med dette materi-
ale vil have den bedste holdbarhed.

Sundhedsstyrelsen har vurderet, at der ikke har kunnet påvises sundhedsfare 
for den enkelte patient forårsaget af kviksølv fra sølvamalgamfyldninger, og at 
sølvamalgam som fyldningsmateriale således synes at være forbundet med 
meget begrænsede sundhedsrisici.

Som det også fremgår af min besvarelse af spørgsmål 503, har Sundhedssty-
relsen mulighed for at søge efter sager i sit arkiv fra og med 1993 og har siden 
da ikke modtaget indberetningssager om kviksølvforgiftning.

Jeg har derfor ikke planer om at indføre et totalforbud mod tandlægers brug af 
amalgam som fyldningsmateriale. 
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